
Formandens beretning – 2007      
Kolding Orienterings Klub 
 
 
Vi kan se tilbage på et år med flere succeser men også ting der ikke fungerer optimalt. Vi 
har leveret nogle fantastiske arrangementer som DM-sprint, JFM-lang og et Kolding Løb 
med rekord deltagelse. Til gengæld lykkedes det ikke at få noget guld i hus, vi mangler en 
ungdomstræner og har flere tunge poster i klubben som mangler ressourcer.  
 
 
Sportsligt 
Hurtig oppe, hurtig nede. Efter at have været i landsfinalen 2 år i træk, måtte vi i år ud i en 
nedrykningsmatch, heldigvis blev vi dog i 1. division, men det viser hvor hurtigt tingene kan 
ændre sig, og hvor afhængig vi er af, at alle der kan krybe og gå deltager i 
divisionsmatcherne for, at vi kan blive i den bedste række. Vi deltog i 2 matcher hvor vi 
ikke var blandt de 2 bedste, til gengæld gik det bedre i nedrykningsmatchen så vi kunne 
forblive i 1. division. 
 
I Danmarksstatistikken fik vi en 15. plads i medaljekampen, med 6 sølv og 9 bronze. 
 
Medaljetagerne var: 

DM-nat: 
H35: 3. Ulrik Staugaard 
D40: 3. Marianne Lynge 
H65: 2. Jack Skrydstrup 
H65: 3. Jørn Thomsen 
 

DM-sprint: 
H35: 2. Lars Nielsen 
D40: 2. Susanne Højholt 
H45: 2. Søren Maarup 
H65: 3. Jørn Thomsen 
 

DM-mellem: 
H45: 3. Søren Maarup 
 

DM-stafet: 
H35: 2. Ulrik St., Jesper Fenger,  
 Flemming Jørgensen 
 

DM-lang: 
D40: 3. Marianne Lynge 
D65: 3. Aase Eg 
 

DM-ultralang 
D40: 2. Marianne Lynge 
H65: 3. Jørn Thomsen 
D75: 3. Rita Jakobsen 
 

 
Til DM i Biathlon Orientering blev det til 3 guld til Claus Lyngby (H21), Henrik Sperling 
(H45) og H21-stafetholdet (Claus Lyngby, Ulrik Staugaard og Poul Mouritsen). 
 
KUM blev afholdt på Sjælland og her deltog Anne Line, Sissel, Kristina, Jakob og Morten 
fra KOK. Traditionen tro blev Sydkredsen nummer 3 i kredsmatchen. 
 
Træning: 
I foråret valgte Henrik Sperling at stoppe som ungdomstræner, siden er det ikke lykkes os, 
at finde en erstatning. 
 
 



Arrangementer 
Året startede allerede 1. januar med et nytårsløb som hurtigt blev afløst af et firma-
arrangement 6. januar på Strandhuse-kortet, her deltog 150 løbere.  
 
Fidusløbet blev afholdt sidst i januar i Vejle med 39 hold, her fandt vi ud af hvad de brune 
streger på kortet er, hvis det ikke stod klart inden løbet. 
 
DM-sprint blev en fantastisk oplevelse, med et godt kort, gode baner og et godt overblik fra 
stævnepladsen. 
 
Kolding Løbet satte deltagerrekord med 1443 forhåndstilmeldte og 337 på dagen. 
 
Som de 2 foregående år arrangerede vi i forbindelse med skolernes motionsdag et 
pointløb i Marielund for Realskolens 8. og 9. klasser. Her var flere hundrede elever i 
skoven. 
 
I oktober arrangerede vi et firmaarrangement i Vingsted efter anmodning fra Team 
Danmark. Her deltog omkring 50. 
 
JFM-lang blev endnu en god oplevelse, med ros både fra deltagere og skoven. 
 
Til årets og næste års arrangementer har kortteamet i år færdigtegnet sprintkortet ved 
Kolding Motorsportscenter, tegnet 2 nye kort og revideret 2 kort. Dalby Mølle, Sct. Michael 
(skolekort), Marielund Syd er udvidet og tegnet som sprintkort og Stenderup-skovene er 
omtegnet og stadig under revision til KUM 2008. 
Desuden er Strandhusekortet udvidet med lidt af Kobbelskoven i f.m. Fidusløbet. 
 
Klubliv 
Februar bød på fastelavnsfest for de små med tøndeslagning og fastelavnsboller. 
 
Onsdagsspisningen er et hit og er med til at give et godt socialt sammenhold i klubben, 
specielt tak til Aase, Ellen og Paul, der altid står klar. 
 
Årets første klubtur gik til vandrehjemmet i Hobro i forbindelse med Påskeløbene. 
I pinsen var det Oksbøl Vandrehjem der dannede rammen om en klubtur. Her var det 
muligt at prøve lidt af alt det som o-sporten byder på. Fredag aften var det natløb. Lørdag 
blev der trænet både klitløb og skydning, og søndag var det klubstafetten det gjaldt, i 
silende regn. Derudover blev der tid til møder, rundbold, strikning, kagespisning og diverse 
puslespil, der kan holde folk oppe længe. 
 
Klubfesten blev afholdt i november, en hyggelig aften med god mad, snak og hyldning af 
klubmestrene. Børnene spillede, så film og legede med bål.  
 
Til sidst bød året på julebanko, hvor der som altid er nogle der hamstrer ”bankoer” og 
sidegevinster. 
 
Klubbladet er udkommet 4 gange, med et godt blandet indhold. 
 
Tak til alle der har bidraget til det sociale i klubben, det kan vi ikke undvære. 
 



Bestyrelsesarbejdet 
Bestyrelsesarbejdet har holdt en meget lille mødefrekvens i år. Faktisk blev det kun til et 
møde i 2007 og et nyligt afholdt møde i 2008. Derudover har vi deltaget i 
repræsentantskabsmødet og 4 klubledermøder. 
 
Klubben er repræsenteret i kredsudvalget med Thomas U. og Marianne L.. 
 
Ved repræsentantskabsmødet blev Ulrik St. sammen med Lars Lindstrøm kåret til årets 
trænere 2006 – en flot applaus for et flot stykke arbejde de har gjort med 
juniorelitegruppen. 
 
Fremtid 
Klubbens struktur har været til megen diskussion og mange har haft svært ved at forstå 
sammenhængen i strukturen, derfor vil bestyrelsen i år arbejde på at genindføre noget af 
den kendte udvalgsstruktur indenfor ungdom og arrangementer. Dette håber vi også vil 
aflaste det store arbejde med at finde hjælpere til vores arrangementer. 
 
Kolding Løbet er et af de løb hvor vi tjener mange penge, men også et løb hvor flere af 
vores medlemmer lægger mange timer og kræfter i. Skal vi fortsætte med at være en del 
af dette arrangement, eller kan vi tjene penge på anden vis? 
 
Ungdomsarbejdet bliver et område vi vil opprioritere, vi vil have en velfungerende 
ungdomstræning og et sjovt ungdomsmiljø i klubben. 
 
Rekruttering bør der være ressourcer til, er der noget vi skal nedprioritere? 
 
Klubdragten skal skiftes. Vi skal have valgt design. Hvor meget er vi villige til at betale? 
 
Klubbens arrangementer i 2008: 
3/2: Fidusløb 
23/2: Træningsløb 
April: MTB-O-Træningsløb 
10-11/5: KUM. Klassisk og stafet 
18/5: Kolding Løbet 
4/6: Dansk Park Tour 
15/6: Kolding-stafet??? 
10/8: MTB langdistance 
?: Biathlon Orientering, Sydkredsmesterskab 
 
Langtidsplanlagte arrangementer: 
2009:  DM-mellem i samarbejde med GORM 
 Midgårdsormen i samarbejde med GORM 
2010: Påsken i samarbejde med GORM 
 
 

God vind i skovene - 
jeg håber vi nogle gode timer sammen i vores fælles sport 

 
Susanne Højholt 

Formand 
 


